
Město Švihov 

Zastupitelstvo města Švihov 

    

 

Z á p i s 

ze zasedání Zastupitelstva města Švihov č. Z/19/16, konaného dne 09.02.2016 od 18.00 hod. v malém sále KD 

Švihov – Tyršova č.p. 274.            

 

Zasedání Zastupitelstva města Švihov (dále „zastupitelstvo“) bylo zahájeno v 18.00 hod. starostou města PaedDr. 

Václavem Petrusem (dále jen „předsedající“). Konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno v souladu s § 92 zákona č. 

128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), v platném znění. Informace o termínu zasedání podle § 93 odst. 1 zákona o 

obcích byla na úřední desce zveřejněna v souladu se zákonem po dobu nejméně 7 dní, a to od 02.02.2016 do 

09.02.2016 (příloha č. 1). Současně byla zveřejněna na „elektronické úřední desce“. Starosta z prezenční listiny 

přítomných členů zastupitelstva (příloha č. 2) konstatoval, že přítomno je 7 členů zastupitelstva (z celkového počtu 7 

členů zastupitelstva), takže zastupitelstvo je usnášení schopné (§ 92 odst. 3 zákona o obcích).   

Dále přítomno: 12 občanů. 

 

Určení ověřovatelů a zapisovatele  

Starosta určil ověřovatele zápisu Vladimíru Beštovou a Jiřího Ungera, zapisovatelem Zdeňka Urbánka.  

 

Schválení programu 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu tak, jak byl zveřejněn v pozvánce. 

1. Zahájení.  

2. Ověření zápisu č. 18/2016. 

3. Kontrola plnění usnesení. 

4. Zpráva o činnosti zastupitelstva. 

5. Lokalita Záhumenice – směna pozemků.   

6. Veřejnoprávní smlouva s městem Klatovy. 

7. Programy na podporu spolků. 

8. Rekonstrukce mostu v Kokšíně – PD. 

9. Rekonstrukce ulice Žižkova. 

10. Žádost o dotaci na dopravní vozidlo IZS. 

11. Žádosti o dotaci na opravu památek. 

12. Různé. 

 

Před hlasováním dal předsedající možnost členům se vyjádřit. K navrženému programu nebyly vzneseny návrhy na 

doplnění. Předsedající dal hlasovat o návrhu programu zasedání.  

Návrh usnesení:  ZM schvaluje předložený program zasedání. 

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. Usnesení č. 152/Z19/16 bylo schváleno. 

 

Bod  č. 2 –  Ověření zápisu č. 18/2016 

Ověření zápisu č. 18/2016 provedli Vladimíra Beštová a Jiří Unger. Zápis byl přečten a odpovídá projednávaným 

skutečnostem.   

 

Bod č. 3 –  Kontrola plnění usnesení 

Ke kontrole není žádný bod usnesení.  

  

Bod č. 4 –  Zpráva o činnosti zastupitelstva. 

Předsedající seznámil s hlavními body, které projednalo zastupitelstvo města v lednu 2016: 

- přidělení zakázky Švihov –rekonstrukce Žižkova ulice a oprava mostu 

- veřejné osvětlení Žižkova ulice 

- záměr směny pozemků v lokalitě Záhumenice 

- přidělení zakázky na zpracování projektové dokumentace na sítě a komunikaci v lokalitě Záhumenice 

- zřízení autobusové zastávky v ulici K Lesovně 

- odsouhlasení podání žádosti o dotaci na vozidlo IZS 

- přidělení zakázky na topení, rozvod vody, odpady a jímku v obecním domě v Kokšíně č.p. 12 

  

Bod č. 5 –  Lokalita Záhumenice – směna pozemků 
Předsedající informoval, že byl zveřejněn záměr na směnu pozemků v lokalitě Záhumenice. Pro budoucí příjezdovou 

cestu je potřebný dostatečný koridor o šířce 9 m, dále je potřeba mít připravené napojení cesty na levou stranu 



lokality, až se v budoucnu bude lokalita pro zástavbu rozšiřovat. K tomu je od soukromého vlastníka pozemků 

(manželé Mračkovi) potřeba získat pozemky dle geometrického plánu č. 684-150/2015 –p.č. 614/30 o výměře 140 m2 , 

p.č. 614/31 o výměře 70 m2  a dále pozemek p.č. 1618/11 o výměře 38 m2  směnou za  pozemek města p.č. 614/29 o 

výměře 248 m2.  Jedná se o pozemky o stejné výměře, jedná se o směnu bez vyrovnání.  

Návrh usnesení: ZM souhlasí se směnou pozemků v k.ú. Švihov u Klatov v lokalitě Záhumenice, a to pozemek 

města p.č. 614/29 o výměře  248 m2 za pozemky Miloslavy a Karla Mračkových p.č. 614/30 o výměře 140 m2 , 

p.č. 614/31 o výměře 70 m2  (dle geometrického plánu č. 684-150/2015) a pozemek p.č. 1618/11 o výměře 38 m2   

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. Usnesení č. 153/Z19/16 bylo schváleno.  

 

Bod č. 6 –  Veřejnoprávní smlouva s městem Klatovy – písemný materiál 

Předsedající informoval, že od ledna platí novela zákona o pozemních komunikacích (je to zmetek), podle které jsou 

obce prvního stupně speciálním stavebním úřadem pro místní komunikace. Protože tyto obce nejsou ani běžným 

stavebním úřadem, nejsou schopny agendu speciálního stavebního úřadu vykonávat. Ministerstvo doporučuje, aby  

obce uzavřely na výkon této agendy veřejnoprávní smlouvu s obcí s rozšířenou pravomocí. S městem Klatovy bylo 

uzavření této smlouvy dohodnuto, bude uzavřena na dobu do 31.12.2016 – do té doby se předpokládá, že zákonodárci 

zjednají nápravu.  

Návrh usnesení: ZM schvaluje uzavření veřejnoprávní smlouvy mezi městem Švihov a městem Klatovy podle 

ustan. § 63 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích na výkon silničního správního úřadu ve věcech místních 

komunikací a speciálního stavebního úřadu pro místní komunikace podle zák. č. 13/1997 Sb., o pozemních 

komunikacích. 

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. Usnesení č. 154/Z19/16 bylo schváleno.  

 

Bod č. 7 –  Programy na podporu spolků – písemný materiál 

Předsedající postupně seznámil s jednotlivými programy na podporu spolků, jejichž znění je obdobné jako 

v předcházejícím roku. 

Program podpory akcí spolků na rok 2016 – možnost poskytnutí dotace až 2.000,- Kč na jednu akci určenou pro 

veřejnost, počet akcí není limitován.  

Návrh usnesení:  ZM schvaluje Program podpory akcí spolků na rok 2016. 

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. Usnesení č. 155/Z19/16 bylo schváleno.  

 

Program podpory mládežnických složek spolků na rok 2016 – možnost poskytnutí dotace až 400,- Kč na jednoho 

člena spolku do 18 let věku. 

Návrh usnesení:  ZM schvaluje Program podpory mládežnických složek spolků na rok 2016. 

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. Usnesení č. 156/Z19/16 bylo schváleno.  

 

Program podpory sportu na rok 2016 – podpora činnosti sportovních organizací. Dotace se přiznává podle počtu členů 

organizace – do 25 členů ve výši 4.000,- Kč, do 50 členů ve výši 10.000,- Kč, nad 50 členů ve výši 15.000,- Kč.  

Návrh usnesení:  ZM schvaluje Program podpory sportu na rok 2016. 

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. Usnesení č. 157/Z19/16 bylo schváleno.  

 

Bod č. 8 – Rekonstrukce mostu v Kokšíně - PD  
Předsedající k tomuto bodu uvádí, že most v Kokšíně je ze 30. let minulého století, je ve velmi špatném stavu. Je 

vydáno stavební povolení na rekonstrukci mostu, ale to by nenavýšilo jeho nosnost, protože nosné těleso mostu je 

v dezolátním stavu. Situaci vyřeší pouze nový most. Je potřeba udělat prováděcí projektovou dokumentaci na nový 

most, musí ji udělat stejný projektant, který dělal stávající dokumentaci, tj. Projektová kancelář Ing. Škubalová. Bude 

se dělat i geologický průzkum pro uložení nového mostu. Výstavba mostu by měla stát cca 4 mil. Kč.  

Návrh usnesení: ZM souhlasí s přidělením zakázky na zpracování projektové dokumentace pro provádění 

stavby mostu akce“ Rekonstrukce mostu přes Točnický potok v Kokšíně Projektové kanceláři Ing. Škubalová 

za částku 164.250,- Kč bez DPH. 

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. Usnesení č. 158/Z19/16 bylo schváleno.  

 

Bod č. 9 – Rekonstrukce ulice Žižkova 

Předsedající informuje, že od loňského roku je vydáno stavební povolení na rekonstrukci Žižkovo ulici. Čekalo se na 

možnost získání dotace, ale od letošního roku již dotace pro obce nejsou. Rekonstrukce bude provedena z vlastních 

prostředků. Zhotovitelem stavby bude firma Silnice Klatovy a.s. Zítra bude předáno staveniště, do 15.5.2016 by měla 

být stavba dokončena. Nejsložitější bude oprava mostu – všechny vrstvy budou odkryty až na samotnou kamennou 

klenbu. Nosnost mostu se zvýší na 24 t pro jednotlivé vozidlo. Během stavby bude pro pěší k dispozici provizorní 

lávka. Pro vozidla bude po dohodě se stavbyvedoucím umožněn příjezd z ulice Kolářova. Vývoz popelnic bude 

zajištěn zhotovitelem – ve svozový den přemístí popelnice před most.   

 



Bod č. 10 – Žádost o dotaci na dopravní vozidlo IZS 

Zastupitelstvo města již schválilo žádost o dotaci na nové vozidlo IZS – dopravní automobil jako evakuační vozidlo. 

Nejedná se o zásahové vozidlo. Celá akce je v režii Hasičského záchranného sboru Plzeňského kraje, který předurčil 

technické parametry. Byl zpracován návrh, který byl předběžně schválen, ale po poptání u možných zhotovitelů na 

cenu dojde ještě ke změně.  Musí se zpracovat žádost o dotaci, na její zpracování bylo poptáno 5 firem, byly 

požadovány poměrně vysoké částky. Nakonec byla oslovena firma EPIN s.r.o., která žádost a celou realizaci projektu 

provede za částku 30 tis. Kč bez DPH. Organizace výběrového řízení bude zadána samostatně firmě MAZEPA za 

částku 12 tis. Kč bez DPH. Až bude rozhodnuto o přidělení dotace, bude vyhlášeno výběrové řízení na dodavatele 

vozidla.  

 

Bod č. 11 – Žádost o dotaci na opravu památek 

Předsedající podává informaci, že Ministerstvo zemědělství uvolnilo finanční prostředky pro obce na opravu památek. 

Evropské peníze jsou určeny pouze pro národní památky. Prostředky Ministerstva zemědělství jsou určeny na opravu 

kapliček a křížků. Z dotace se hradí 70 % nákladů.  Jsou vytipovány 4 křížky – ke hřbitovu, při cestě na Třebýcinku u 

lípy a u skládky a při komunikaci na Lhovice v zátočině za křižovatkou u Lišků. Na jejich opravu byli osloveni 3 

restaurátoři, podány byly 3 nabídky:  

Marcel Hron  -   částka 251.850,- Kč 

Václav Štochl -  částka 232.185,- Kč 

Milan Směšný - částka 168.594,- Kč 

Rozhodujícím kritériem je cena. 

Návrh usnesení: ZM souhlasí s podáním žádosti o poskytnutí dotace z prostředků Ministerstva zemědělství na 

opravu 4 křížků ve Švihově a zadání zakázky na opravu 4 křížků restaurátorovi Milanu Směšnému z Dobřan 

za částku 168.594,- Kč. 

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. Usnesení č. 159/Z19/16 bylo schváleno.  

 

Bod č. 12 - Různé 

 

Přístavba sportovní haly – výběrová komise 

Předsedající informuje, že 23.2.2016 se uskuteční výběrové řízení na zhotovitele akce „Přístavba sportovní haly 

k tělocvičně ZŠ“. V komisi musí být nejméně dva odborníci a k tomu ještě i náhradníci. Navrhuje následující složení 

komise: 

Ing. Michal Cvikl         - firma MAZEPA – zároveň organizuje celé výběrové řízení 

Ing. Václav Vlček        - zhotovitel projektové dokumentace stavby 

Václav Vachtl              - při stavbě bude zástupcem investora 

Mgr. Jaroslava Suchá  - ředitelka ZŠ a MŠ Švihov 

Jiří Unger             - místostarosta města   

 

náhradníci: 

Ing. Martin Bolek, Ing. arch. Jan Bauer, Vladimír Hřebec, Zdeněk Urbánek, Ing. Josef Belec. 

Návrh usnesení: ZM schvaluje komisi pro výběrové řízení na zhotovitele akce „Přístavba sportovní haly 

k tělocvičně ZŠ“ ve složení: Ing. Michal Cvikl, Ing. Václav Vlček, Václav Vachtl, Mgr. Jaroslava Suchá, Jiří 

Unger a náhradníci Ing. Martin Bolek, Ing. arch. Jan Bauer, Vladimír Hřebec, Zdeněk Urbánek, Ing. Josef 

Belec. 

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. Usnesení č. 160/Z19/16 bylo schváleno.  

 

Informace o rozpočtové změně č. 11/2015 – písemný materiál 

Předsedající seznámil s poslední rozpočtovou změnou, kterou provedl v roce 2015.  

 

Výměna oken v č.p. 242 

Předsedající podal informaci o nevyhovujícím stavu oken v bytovce č.p. 242. Bude provedena jejich výměna, jedná se 

celkem o 30 ks oken. Pro podání nabídek byly osloveny 3 firmy, nabídky jsou následující: 

Rednex s.r.o. -  157.423,- Kč 

Sulko s.r.o. -  164.432,- Kč 

LD Okna s.r.o. -  189.538,- Kč 

Hodnotícím kritériem je pouze cena. Výměna oken by měla proběhnou do 31.3.2016. 

Návrh usnesení: ZM souhlasí s přidělením zakázky na výměnu 30 ks oken v bytovce č.p. 242 firmě Rednex s.r.o. 

Klatovy za částku 157.423,- Kč bez DPH.  

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. Usnesení č. 161/Z19/16 bylo schváleno.  

 

 



Smlouva s PK na dopravní obslužnost  

Předsedající informuje, že Plzeňský kraj tak jako v předcházejících letech zaslal smlouvu na poskytnutí příspěvku na 

dopravní obslužnost v částce 101.580,-Kč. Jedná se o podíl města na zajištění dopravní obslužnosti veřejnou 

autobusovou dopravou. 

Návrh usnesení: ZM souhlasí s uzavřením smlouvy s Plzeňským krajem na poskytnutí příspěvku na dopravní 

obslužnost v částce 101.580,- Kč.   

Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0. Usnesení č. 162/Z19/16 bylo schváleno.  

 

Plány práce FV a KV 

Předsedající vyzval předsedy výborů, aby do příštího zasedání zastupitelstva předložili plány práce na rok 2016. 

 

Diskuze: 

M. Berková – dotazuje se, zda se bude v opravě křížků pokračovat i v příštím roce x předsedající odpovídá, že ano. 

 

M. Kohout – navrhuje, ať se obcím dá termín, do kdy mají dát své požadavky na opravy křížků v jednotlivých obcích  

                     x předsedající odpovídá, že návrhy lze podávat  průběžně, zatím na předchozích schůzích po obcích tento  

                     požadavek s výjimkou Lhovic nebyl, letos při schůzích bude dán dotaz občanům, zde je nějaký návrh. 

 

Vl. Beštová – jménem Klubu přátel masopustního veselí poděkovala všem, který je pustili k sobě domů a všem kteří  

                     se přišli podívat a zároveň zve všechny i na příští rok x předsedající k tomu dodává, že průvod byl  

                     zdařilý, je to motivace i pro příští rok. 

                  - připomínka ke zdravotnímu středisku – sestřička chodí k pacientům do auta na zdravotnické úkony, ale  

                     je problém s parkovištěm, když tam není žádné volné místo. Vyřešit označení nebo úpravu, aby bylo  

                     místo trvale volné.   

                  - v areálu školy jsou cestičky ve velmi špatném stavu, zda nevyužít firmy, které ve Švihově provádí   

                    investiční akce, aby je třeba sponzorsky opravily. Dříve již také byla projednávána přístavba školní  

                    jídelny, ale již to asi usnulo, velké populační ročníky přechází ze školky do školy, prostor ve ŠJ je malý,  

                    stejně tak i prostor vstupu do budovy ŠJ je malý x předsedající odpovídá, že je to otázka peněz, není to  

                    podporováno z evropských prostředků, škola má ročně částku 1,5 mil. Kč na opravy, je i věcí školy, které  

                    priority dá, v letošním roce bude řešena havárie odpadů, pokud to bude finančně náročně, bude muset  

                    město dát mimořádný příspěvek. Letos bude zahájena stavby sportovní haly, budou vyčerpány finanční  

                    rezervy, uvidí se v roce 2018, kolik prostředků bude k dispozici. 

M. Kohout – při špatném počasí rozhlas v Kokšíně špatně funguje – při vysílání ze Švihova.x  předsedající odpovídá,  

                     že je v záruce, bude podána reklamace. 

  

Zasedání ukončeno v 19.15 hod.     

 

Přílohy zápisu: 

1) Zveřejněná informace o konání zasedání podle § 93 odst. 1 zákona o obcích 

2) Prezenční listina 

  

 

Zápis byl vyhotoven dne:  10.02.2016 

 

   

          Zapisovatel: Zdeněk Urbánek 

 

 

Ověřovatelé: Jiří  Unger………...……...…..………………………dne ………………………………….. 

 

  Vladimíra Beštová………. ……………….…………dne ………………………………….. 

 

PaedDr. Václav Petrus, starosta města….……….……………………dne ………..…………………………. 


